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قوه قضاییه به موضوع درخت کُشی در پایتخت ورود کند
 مهدی پیرهادی، رئیس کمیسیون سلامت و محیط زیست  شورای شهر تهران

خشک شدن و قطع درختان فارغ از اینکه به عمد رخ داده باشد یا بر اثر سهل انگاری در 
نگهداشت، نتیجه ای جز تخریب محیط زیست، کاهش کیفیت هوا و ایجاد مخاطرات 
سلامتی برای شهروندان ندارد. خشک کردن و قطع درختان متأسفانه با مسامحه یا 
سوءاستفاده برخی افراد به یک رویه تبدیل شده است که قطعاً ما در مقابل این رویه 
می ایستیم و ازاین پس به نحوی عمل خواهیم کرد که هزینه های این کار )جرایم( برای افراد به صرفه نباشد. 
مطابق ماده 8آیین نامه اجرایی قانون حفظ و گسترش فضای سبز در شهرها، قطع، جابه جایی و سربرداری 
درختان مستلزم اخذ مجوز از کمیسیون ماده 7)تشخیص باغ ها( است و شهرداری و شهروندان تحت هیچ 
شرایطی قبل از دریافت مجوز لازم، مجاز به قطع، سربرداری و جابه جایی درختان نیستند. همچنین باتوجه 
 به تبصره یک ماده 4قانون حفظ و گسترش فضای سبز، قطع درختان در هر محل با هر مساحت بدون کسب 
اجازه و طبق مقررات این قانون ممنوع است. طبق تبصره 4ماده  واحده مصوبه اخذ عوارض حفظ و گسترش 
فضای سبز محکومیت مرتکبان قطع و ازبین بردن درختان با مجازات قانونی و پرداخت خسارت، مانع از اخذ 
عوارض مقرر در این مصوبه نیست؛ بنابراین از حجت الاسلام غلامحسین محسنی اژه ای، ریاست قوه قضاییه 
درخواست می کنیم که با جدیت، مطالبات بحق مردم و نمایندگان شهر را پیگیری کند و بازوی پرقدرت 

اجرای عدالت در مقابل خلافکاران و تضییع کنندگان حقوق عامه از هر صنف و دسته ای باشد.

 هر ماه یك افتتاح
 در مسیر توسعه مترو 

مدیریت شهری ششم در کارنامه حوزه حمل ونقل و ترافیک 
و به طور خاص مترو، افتتاح 4ایستگاه، ۹ورودی جدید و یک 

پایانه مترویی را طی یک سال به ثبت رسانده است

 افتتاح همزمان ورودی های دوم ایســتگاه های شــهید رضایی و 
شهید اشرفی اصفهانی در خط ۶ متروی تهران امروز در شرایطي 
رقم می خورد که عملکرد یک ساله مدیریت شهري فعلی در حوزه 
مترو نشان از ثبت بیش از یک بهره برداري به طور میانگین در هر 
ماه دارد. یک سال از دوره ششم مدیریت شهري مي گذرد و توسعه 
حمل ونقل عمومي به ویژه در حوزه مترو بــرای کاهش ترافیک و 
آلودگی و جبران عقب ماندگی ها اهمیت ویژه اي داشته است. اگر 
توسعه مترو در کلانشهر تهران به نقطه اي برســد که در جایي از 
شهر دسترسي به ایستگاه هاي مترو آسان شود، شهروندان استقبال 
بیشتري از آن مي کنند. تحقق این هم البته زمان بر است، اما آمارها در 
یک سال گذشته نشان مي دهد که افتتاح 4 ایستگاه مترو، ۹ ورودي 
جدید و یک پایانه مترویي به ثبت رسیده است. جالب اینکه یکي از 
بزرگ ترین و مهم ترین افتتاحیه ها در دوره ششم مدیریت شهري به 
بهر ه برداري از پایانه اکباتان )بزرگ ترین پایانه زیرزمینی قطارهای 
شــهری در کشــور( برمي گردد.  به غیر از افتتاحیه های ورودی و 
ایستگاه ها، اقدامات دیگری در شرکت راه آهن شهری تهران و حومه 
انجام شده که شامل 3تفاهم نامه  راهبردی است. انعقاد تفاهم نامه 
همکاری بین شهرداری تهران و شــرکت مپنا )طراحی، ساخت و 
تجهیز فاز نخست خط ۱۱ متروی تهران(، انعقاد تفاهم نامه همکاری 
مشترک بین شهرداری تهران و قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا)ص( و 
طراحی، ساخت و تجهیز خط ۱۰ متروی تهران صورت گرفته است. 
همچنین انعقاد موافقتنامه همکاری فی مابین ســازمان مدیریت 
حمل ونقل بار و پایانه های مسافربری، مجموعه شهر آفتاب، شرکت 
راه آهن شهری تهران و حومه )مترو( و شرکت بهره  برداری متروی 
تهران با موضوع راه اندازی مرکز لجستیک شــهر تهران از جمله 
تفاهم نامه هایی است که از ابتدای امسال مورد امضا و انعقاد قرار گرفته 
است. در عین حال، انجام موفقیت  آمیز تست سرد متروی تهران-پرند 
در تیر امسال، انجام آخرین مراحل تست های فنی جهت اخذ تأییدیه 
قطار ملی مترو و آغاز عملیات اجرایی و مونتاژ دستگاه حفار مکانیزه 
برای احداث خط ۱۰ در تیر ۱4۰۱ ازجمله دیگر اقدامات شرکت 
مترو در یک سال نخست مدیریت شهری ششم محسوب مي شود. 

امروز در خط 6 مترو رقم می خورد
1  افتتاح ورودي دوم ایستگاه شهید رضایي

   افتتاح ورودي ایستگاه اشرفي اصفهاني
 مهرماه سال 1400

2  افتتاح ایستگاه شهید رضایي در خط 6
3   افتتاح ورودي دوم ایستگاه برج میلاد در خط 7

آبان ماه سال 1400
4   افتتاح ورودي دوم یك ایستگاه دیگر بعثت )ورودي 

شمالي( در خط 6
  افتتاح ورودي دوم ایستگاه رودکي در خط 7
  افتتاح ورودي سوم ایستگاه مهدیه در خط 7

آذرماه سال 1400
5   افتتاح ورودی دوم ایستگاه مرزداران در خط 6 مترو 
6   افتتاح ایستگاه تقاطعی توحید در خط 7 مترو با خط 4

بهمن ماه سال 1400
7   افتتاح ورودی دوم ایستگاه  مولوی در خط 7 مترو
  افتتاح ورودي دوم ایستگاه بریانك در خط 7 مترو 

اسفندماه سال 1400
8   افتتاح ایستگاه بوستان گفتگو در خط 7 مترو 

9   افتتاح ورودي دوم ایستگاه مدافعان سلامت در خط 7 مترو
اردیبهشت ماه سال 1401

10    افتتاح ورودي دوم ایستگاه یادگار امام در خط 6 مترو
خردادماه سال 1401

11    افتتاح ایستگاه شهدای هفدهم شهریور در خط 7 مترو
مردادماه سال 1401

12   افتتاح پایانه 2طبقه اکباتان با ظرفیت: 21 رام قطار

چیرگي انگیزه ها بر امكانات
آنچه در طــول عمر یک ســاله دوره کنوني 
مدیریت شهري بر ارکان مختلف آن گذشت، 
حاوي نکات متعــدد و متنوعي اســت که 
مهم ترین آنها، گام برداشــتن در مسیرهاي 
دشوار براي رسیدن به اهداف بزرگ آن هم با تکیه بر سلاح امید و 
انگیزه است؛ خصوصاً در برهه اي از زمان که مشکلات اقتصادي به قوت 
خود باقي بوده و همین ویژگي کار کردن در شرایط سخت و دشوار 
است که قابلیت هاي ما انسان ها را مجال به فعلیت رسیدن بیشتري 
مي بخشــد. به طور اخص در حوزه فعالیت هاي حوزه حمل ونقل و 
ترافیک، خوشبختانه حرکات خوبي آغاز شده است که نمود عیني آن 
به مرور زمان مشخص مي شود؛ شبکه متروی پایتخت و اتفاقاتي که 
طي یک سال گذشته بر روند توسعه آن گذشت، یکي از مصادیق این 
ادعاست.  در شرایطي که تکمیل عملیات ساختماني و تجهیز یک 
ایستگاه مترو )به ارزش پول امروز( مبلغي بیش از 3۰۰میلیارد تومان 
را طلب مي کند و بهره برداري از یک ورودي جدید حداقل 5۰ میلیارد 
تومان پول نیاز دارد، شبکه متروی تهران شاهد افتتاح 4 ایستگاه و 
۱۱ورودي )با احتساب ورودي هاي دوم ایستگاه هاي شهید رضایي و 
شهید اشرفي اصفهاني( از مهرماه سال گذشته تا به امروز بوده است؛ 
ضمن اینکه بزرگ ترین پایانه زیرزمیني قطارهاي شهري در کشور نیز 
پس از ۱4سال به بهره برداري رسید و به اینها باید انعقاد 2 تفاهمنامه 
مهم براي شروع عملیات ساخت خطوط ۱۰ و ۱۱ را نیز اضافه کرد. 
قطار ملي مترو هم  به لطف پروردگار مسیر پایاني تایید نهایي خود 
را این اواخر طي مي کند تا امکان تولیــد انبوه آن جنبه واقعیت به 
خود بگیرد. از طرفي امیدواریم مردم شهر جدید پرند پس از حدود 
۱۰سال انتظار، اواخر امســال از خط متروی پرند بهره مند شوند تا 
کام یک جمعیت نیم میلیون نفري از این امکان حمل و نقلي شیرین 
شود. افتتاح چند ایستگاه دیگر در خطوط ۶ و 7 و تلاش براي تکمیل 
ایستگاه هاي باقي مانده این دو خط، یکي دیگر از اولویت هاي شرکت 
متروی تهران بوده و هست و تمام آنچه گفته شد در شرایطي است 
که انگیزه ها بر امکانات چیرگي یافته اند و سختي کار باعث غلیان و 

جوشش انرژي هاي مثبت براي اثبات توانمندي ها شده است. 

محمود مولایی؛ روزنامه نگارگزارش2

مسعود درستي؛ مدیرعامل شرکت مترویادداشت

مصوبات شورا
دیروز اعضای شورای شهر تهران با یك فوریت لایحه »مجوز مشارکت شهرداری در افزایش سرمایه 
بانك شهر« موافقت کردند. این لایحه  در راستای تســهیل اجرای انتشار اوراق مشارکت جهت 
بازآفرینی محدوده پیرامونی حرم حضرت عبدالعظیم حسنی)ع( و اجرای طرح های حمل ونقل 
عمومی ارائه شده است. در ادامه هم یك فوریت طرح »پیشنهاد اصلاح آیین نامه اجرایی قانون حفظ 
و گسترش باغ ها به شورای عالی استان ها« تصویب شد. به موجب این طرح، قرار است بررسی پرونده 
باغ هایی که مساحت آنها کمتر از 500مترمربع است در صحن شورا انجام نشود. سپس اعضای شورای 

شهر تهران به بررسی 21پرونده باغ  پرداختند که در نهایت برای 5پرونده رأی غیرباغ صادر شد.

مکث

ترافیک؛ معضل لاینحل پایتخت که هرساله همزمان 
با بازگشایی مدارس و مراکز آموزشی تشدید می شود. 
آنطور که مهدی چمران، رئیس پارلمان شهری گفته 
امسال با افزایش 3۰درصدی شاهد ترافیک سنگینی 
در تهران خواهیم بود؛ موضوعی که پلیس راهور تهران 
نیز بر آن مهر تأیید زده است. البته بازگشایی کامل 
پس از 2ســال تنها دلیل این میزان افزایش بســیار 

سنگین ترافیک نیست.
به گزارش همشهری، حالا از یکسو مدیریت شهری 
تهران با تقویت ناوگان حمل و نقل عمومی از جمله 
به کارگیری اتوبوس های تازه نفس  و دولت با اقداماتی 
نظیر دورکاری تعدادی از کارمندان  و شناورســازی 
ساعات کار از سوی دیگر در پی مهار ترافیک مهر ماه 

پیش رو هستند.
 از این  رو به گفته چمران قرار است تا پایان شهریورماه 

اتوبوس های جدیدی وارد ناوگان اتوبوسرانی شوند. 

 پیشــنهادات اســتاندار تهران برای کاهش 
30درصدی ترافیك مهر

اســتاندار تهران عصر روز گذشــته پس از جلســه 
شورای ترافیک استان، از احتمال استفاده از ظرفیت 
2۰ درصدی دورکاری و شناورســازی ســاعات کار 
دستگاه های دولتی، مدارس و بانک ها با تایید مراجع 
بالادستی همزمان با بازگشــایی مدارس خبر داد. به 
گفته محسن منصوری با این اقدامات یعنی اجرای طرح 
شناورسازی ساعت کار ادارات و دورکاری 2۰درصدی 
دســتگاه های دولتی احتمال افزایــش 3۰درصدی 
مشکل ترافیک حل می شود. او گفت: »پیشنهاد اول 
موضوع دورکاری دستگاه های دولتی است که فقط 

برای مهرماه 2۰ درصد دورکاری در دستگاه های اداری 
و اجرایی اعمال شــود تا از این طریق بتوان مدیریت 
ترافیک را انجام داد. البته تجربه خوب این موضوع در 
زمان کرونا نیز وجود دارد. پیشنهاد دوم هم مربوط به 
شناورسازی ساعات کار مجموعه های مختلف است.« 
محســن منصوری با بیان اینکه جزئیــات این طرح 
)شناورسازی ســاعت کار ادارات( پس از بررسی های 
لازم اعلام می شود، تأکید کرد: »آنچه که مسلم است 
ساعت کاری ادارات، مدارس و بانک ها حدود 2ساعت 
در ساعات آغاز و پایانی فعالیت خود به صورت شناور 
اجرا شود. درگذشته موضوع جابه جایی ساعت کاری 
ادارات انجام شــده بود؛ اما طرح شناورســازی برای 

بسته ضدترافیک مهر رسید
پیشنهاد اعمال 2۰درصدی دورکاری و شناورسازی ساعات کار روی میز مراجع بالادستی قرار گرفت

رضا شرفی
شهردار منطقه 10 

ســرانه فضــای ســبز در منطقه بــه ازای 
هر 100نفر حــدود 2.7مترمربع اســت 
و ازاین رو با فقر سرانه مواجه هستیم. 
در راســتای افزایــش خدمات رســانی 
و رضایتمنــدی شــهروندان، از ســال 
گذشته روند تملک باغات باقی مانده 
و تبدیــل آنهــا بــه بوســتان عمومــی در 

دستور کار قرار گرفته است.

لطف الله فروزنده
معاون برنامه ریزی، توسعه سرمایه 

انسانی و امور شورای شهرداری تهران
برنامه ســوم مدیریــت شــهری تا کنون 
حــدود 40درصد محقق شــده اســت و 
تدوین برنامــه چهارم مدیریت شــهری 
هم امســال باید 4ســاله تدوین شــود. 
براســاس فرصت تعیین شــده از سوی 
شــورای شــهر تهــران، تــا مهرمــاه بايــد 
تدوین برنامــه چهارم مدیریت شــهری 

انجام شود.

سیدمحمد موسوی، شهردار منطقه11 
با بیان اینکه در مراجع قضایی از تضییع 
حدود 40میلیارد تومان حقوق عمومی 
شــهروندان جلوگیــری کردیــم گفــت: 
»موضوع مربوط به ملکی )شش دانگ 
اعیــان و عرصــه و 9بــاب مغازه( بــود که 
حدود 26ســال پیــش توســط مالک به 
شــهرداری واگذار شــده بود. از سال89 
پس از فوت مالک، وراث علیه شهرداری 

منطقه شکایت کردند.«

راه انــدازی  از  شــهردار منطقــه22 
9میدان میوه وتره بار خبر داد و گفت: 
»ایجاد میدان تره بار از مطالبات مردم 
بود که در این راســتا املاک شناسایی 
و رایــگان بــه ســازمان میادیــن میــوه و 
تره بــار واگذار شــده اســت.« به گفته 
وحیدرضــا محمــدی، اکنــون 11بــازار 
میوه وتره بــار در منطقــه وجــود دارد و 
3محلــه هــم فاقــد بــازار میوه وتره بــار 

هستند.
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اولین بار اجرا خواهد شد که جزئیات این طرح پس از 
مشورت و تأیید نهایی با دستگاه های بالادستی اعلام 
و هماهنگی با دستگاه ها و مسئولین تصمیم گیر انجام 
خواهد شود.« به گفته منصوری، کارگروهی در راستای 
بررسی جزئیات موارد ذکر شده تشکیل شده تا بتوان 
پیشنهادات مناسب درخصوص مدارس، دستگاه های 
اجرایی و اداری و بانک ها احصا کرد. آنطور که او گفته 
علاوه بر این اقدامات باید کارهــای بلندمدت مانند 
نوسازی ناوگان حمل ونقل عمومی و توسعه حمل ونقل 

ریلی با سرعت پیگیری شود.

ورود خودروهای جدید بدون اسقاط فرسوده ها
با همه اینها تعدادی از اعضای شورای شهر تهران، در 
نظر گرفتن عوامل دیگر که می توانند ترافیک  تهران 
در آستانه پاییز تشــدید کنند را بااهمیت می دانند. 
به طور نمونه ناصر امانی دیروز به گفته های مدیرعامل 
یکی از شرکت های خودروســاز که از شماره گذاری 
۱5هزار خودروی جدید خبر داده بود، واکنش نشان 
داد و گفت: » اگر طبق سنوات گذشته تنها 4۰درصد از 
این خودروها سهم تهران باشند؛ یعنی به زودی حدود 
۶هزار دستگاه خودرو وارد معابر پایتخت می شوند. این 
اقدام فاجعه است.شماره گذاری خودروهای جدید در 
حالی انجام می شود که اخیراً رئیس راهور تهران عنوان 
کرده که 8برابر بیش از ظرفیت معابر، در تهران خودرو 
تردد می کند. با این وضعیت قطعاً در روزهای آتی شاهد 
افزایش ترافیک خواهیم بود.« براساس قانون قرار بوده 
به ازای شماره گذاری هر خودرو، یک دستگاه خودروی 
فرسوده اسقاط شود، اما آنطور که این عضو کمیسیون 
برنامه وبودجه عنوان کرده در سال های اخیر این کار 
متوقف شده است. در ادامه مهدی چمران هم با بیان 
اینکه تردد خودروهای فرسوده به اقتصاد ملی آسیب 
می زند، گفت: »قوانین مربوط به اسقاط خودرو و هوای 
پاک وجود دارد و باید به روز و هرچه سریع تر عملیاتی 
شوند و ضرورت دارد وزارت صمت و پلیس درخصوص 

اسقاط خودروهای فرسوده اقدام کنند.«

کوچه ها پارکینگ می شوند!
افزایش تعداد خودروها در تهران از یک سو منجر به 
ترافیک می شود و از سوی دیگر شهروندان را با معضل 
کمبود پارکینگ مواجه می کند. در حوزه شهرسازی 
قرار بوده به ازای هر واحد مســکونی یک پارکینگ 
پیش بینی شود، اما به گفته امانی وجود پرونده های 
متعدد در کمیسیون ماده ۱۰۰نشان می دهد که به 
این رویه توجه نشده و به همین دلیل امروز تهران با 
کسری پارکینگ مواجه است. این عضو پارلمان شهری 
هشدار داد و عنوان کرد: »نه تنها ظرفیت معابر ما تمام 
شده، بلکه برای نگهداری خودروها پارکینگ نداریم و 
در آینده نه چندان دور کوچه ها و معابر به پارکینگ 

خودروها تبدیل خواهند شد.«

زینب زینال زادهگزارش
روزنامه نگار
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